
La începutul lunii iunie a.c., a fost recepționat contractul de lucrări ”Execuție rețele de apă și 
canalizare Belinț, Chizătău, Secaș, Crivobara”, având o valoare finală de 23.037.725,63 lei, 
fără TVA.
Această investiție este importantă pentru infrastructura locală, locuitorii celor patru 
comunități beneficiind acum de circa 20 km de conducte noi de canalizare, conducte noi de 
apă, 7 stații de pompare a apei uzate (SPAU), conducte de transport, cămine de 
monitorizare, peste 400 de cămine de vizitare și 800 de racorduri noi.  Extinderile și 
reabilitările incluse în acest contract de lucrări contribuie la creșterea calității vieții și 
protejează mediul înconjurător printr-o gestionare modernă și durabilă a resurselor de apă.
„Proiectul regional de dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată din județul Timiș, în 
perioada 2014-2020”(Etapa I + Etapa a II-a), are o valoare totală de 239,5 milioane de euro, 
din care 180,4 milioane de euro fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană, 40,4 
milioane euro de la bugetul de stat, 4,3 milioane de la bugetul local și 14,4 milioane euro co-
finanțare Aquatim. Obiectivul vizează dezvoltarea unor sisteme durabile de alimentare cu 
apă și apă uzată în Timișoara și în 81 localități din județul Timiș.

Proiect cofinanțat din Fondul de Coeziune prin Programul Operațional Infrastructură Mare 
2014-2020 (etapa I) și din Fondul European de Dezvoltare Regională prin Programul 
Dezvoltare Durabilă 2021-2027 (etapa II)
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Apel la responsabilitate
În acest an, valul de caniculă s-a instalat brusc, 
succedând unei perioade neobișnuit de reci pentru 
sezonul actual. Ca urmare a creșterii accelerate a 
temperaturilor, s-a înregistrat un consum excesiv de 
apă potabilă în mai multe localități din județ. Acest 
consum sporit a condus la scăderi semnificative ale 
presiunii în rețeaua de distribuție din aceste zone. 
Conform normativelor în vigoare, dimensionarea 
sistemului de alimentare cu apă dintr-o localitate, se 
face luând în calcul, în primul rând, asigurarea 
necesarului de apă pentru uzul casnic (băut, gătit, 
igiena personală și a casei). Conform statisticilor, 
consumul mediu casnic pe cap de locuitor, în 
județul Timiș, este de circa 100 l/zi. 
Infrastructura de apă din localitățile unde s-au 
înregistrat aceste probleme, include un rezervor de 
înmagazinare a apei, cu o capacitate suficientă 
pentru asigurarea necesarului zilnic de apă. 
Scăderea presiunii apei sau chiar lipsa acesteia se 
înregistrează doar vara, când, apa de la robinet nu 
se mai utilizează doar pentru nevoile de bază ale 
gospodăriei, ci și pentru activități de mare consum, 
precum irigarea grădinilor, umplerea piscinelor sau 
alte întrebuințări similare, care scad vertiginos 
cantitatea de apă disponibilă în rezervoare și 
afectează alimentarea normală cu apă a tuturor 
utilizatori. 
Soluția, la care compania de apă recurge în astfel de 
situații, este suplimentarea apei din rezervoare cu 
apă transportată cu cisterna de la stațiile de tratare 
din Timișoara. O cisterna are o capacitate de 20 mc. 
De asemenea, se fac investiții pentru extinderea 
capacității de alimentare cu apă, astfel încât, să se 
asigure necesarul de apă potabilă pentru uzul 
casnic la parametri normali.
Pentru deținătorii de grădini, Aquatim S.A. 
recomandă soluții alternative sustenabile. Printre 
acestea se numără: instalarea de bazine pentru 
colectarea apei pluviale, care poate fi ulterior 
utilizată pentru irigații sau forarea de puțuri de mică 
adâncime.
Aquatim S.A. îndeamnă toți utilizatorii să adopte un 
comportament responsabil și să utilizeze apa 
potabilă cu discernământ, contribuind astfel la buna 
funcționare a serviciilor și la protejarea resurselor de 
apă.

Oana Mărginean

EXPO Apa
Un start puternic pentru viitorul apei! A fost profesionist, a fost incitant, a fost 
onorant și motivant! 
Evenimentul central din industria națională a apei, Forumul Regional al Apei 
Dunăre-Europa de Est - ExpoApa, desfășurat între 23 și 25 iunie, la București, a 
consfințit forța Oamenilor Apei și importanța pe care aceștia o au în lumea actuală. 
Ne-am bucurat de o participare extraordinară, suntem copleșiți și  motivați, 
determinați și implicați, recunoscători și fericiți!
Forumul, unul dintre cele mai importante evenimente din regiune, reprezintă o 
platformă esențială pentru colaborare și soluții comune în domeniul protecției 
resurselor de apă și al infrastructurii de apă-canal, într-un context în care 
provocările climatice și sociale devin tot mai acute.
Ne-au onorat cu prezența: 
 • Roxana Mînzatu, vicepreședinte executiv al Comisiei Europene
 • Jessika Roswall, comisar european pentru Mediu, Reziliență a Apei și 

Economie Circulară
 • Diana Buzoianu, ministrul Mediului, Apelor și Pădurilor
 • reprezentanți ai Comisiei Europene, Băncii Mondiale, autorități locale, 

operatori de apă din România și din regiune, societatea civilă și mediul de 
afaceri.

Agenda Forumului a reflectat prioritățile actuale ale sectorului:
 • digitalizarea serviciilor de apă
 • eficiența energetică și economia circulară în infrastructura urbană,
 • reziliența climatică și protejarea resurselor.
Sesiunile au inclus comunicări tehnico-științifice, ateliere aplicate, dezbateri și 
mese rotunde – cu accent pe soluții durabile și colaborare regională.
Revenim, pe larg, în ediția Aquaștiri de iulie.

Forumul Regional al Apei Dunăre-Europa de Est

ediția a 25-a
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În Timișoara, Aquatim implementează un proiect important pentru identificarea mai 
rapidă a avariilor și a consumurilor peste mediile uzuale. Soluția propusă de compania 
de apă, „sectorizarea”, constă în împărțirea rețelei în nouă sectoare bine delimitate, în 
care sunt urmărite debitele și presiunile. 
Pe lângă reducerea timpului de intervenție în cazul avariilor și, implicit, a pierderilor de 
apă și a deranjului pentru consumatori, proiectul de sectorizare oferă și posibilitatea de 
digitalizare a rețelei de apă.  
Datele colectate astfel vor fi folosite pentru modelări mult mai realiste ale rețelei. În 
sectorul de apă, modelările au rolul de a prezice cu exactitate producerea unei avarii pe 
un anumit tronson de conductă. De asemenea, oferă informații importante pentru 
dimensionarea rețelei de alimentare în cazul viitoarelor lucrări de extindere.
Această investiție va fi susținută de Aquatim din surse proprii și are o valoare de circa 13 
milioane lei.

Oana Mărginean

Program pentru monitorizarea avariilorProgram pentru monitorizarea avariilorProgram pentru monitorizarea avariilor

De nouă ani, în fiecare vară un eveniment sportiv necon-
vențional umple de veselie și de culoare malurile Begăi, în 
centrul Timișoarei. Este vorba despre Make it! Race it! Recycle 
it!, cursa ambarcațiunilor construite din materiale recuperate și 
reciclabile, organizată de Eco Stuff Romania, ce se adresează 
companiilor, organizațiilor, școlilor și tuturor celor care vor să 
își pună la bătaie creativitatea și aptitudinile pentru un mediu 
mai curat. 
Așa cum spun organizatorii, dezvoltarea sustenabilă a comu-
nității începe cu locuitorii ei. Toți ne putem asuma la un mo-
ment dat un rol activ, oricât de mic și să dăm startul schimbării. 
Aquatim s-a alăturat anul acesta, pentru prima dată, eve-
nimentului MRR, participând la concurs cu ambarcațiunea 
proprie, o plută solidă, construită pe un cadru din (resturi de) 
conducte de canalizare, manevrată de doi vâslași și cu 
mândrie vegheată la prora de broscuța Bibi, mascota 
echipajului, tot o producție reciclată, închegată din deșeuri 
care, teoretic (!), nu ar avea ce căuta în canalizare. 

Dificultăți au fost destule la această primă încercare, în care 
echipajul Bibi Riders, căci acesta a fost numele de scenă al 
ambarcațiunii Aquatim, dar și toată echipa mai puțin vizibilă din 
spatele proiectului, s-au descurcat onorabil, chiar dacă nu au 
ajuns pe podium. Marele câștig pentru Aquatim a fost, și toți 
cei cu care am vorbit au spus-o fără nicio ezitare, atmosfera, 
vibe-ul, spiritul de echipă, prezente nu numai la eveniment, ci 
pe tot parcursul proiectului, de la prima schiță pe hârtie până la 
linia de finiș.
Cristina Bădulescu, economist în cadrul serviciului Dezvoltare 
și participantă la ediții anterioare ale curselor MRR, a fost 
catalizatorul care a generat o adevărată reacție în lanț în rândul 
colegilor. Totul a pornit de la departamentul Mentenanță, 
povestește Cristina, unde personalul s-a oferit să se ocupe de 
confecționare. Cristina Borca, șef compartiment Comunicare, 
Adrian Popuțe, șef sector Mentenanță corectivă și Valentin 
Vlaicu, director tehnic au format rapid „nucleul dur”, 
responsabil de proiectare și implementare. Curând, echipa s-a 
lărgit exponențial, atrăgând colegi din domenii variate, dornici 
să se implice în detalii, să contribuie cu idei etc. 
„Ne-am lipit cu ușurință și cumva firesc, aș spune… Aici a fost 
frumusețea proiectului, ceea ce a și atras așa o implicare… să 

vezi cum oameni de profesii diferite, din departamente diferite 
ale companiei lucrează împreună, au un scop comun, o 
motivație comună, își pun la dispoziție îndemânarea și 
realizează împreună ceva. Fiecare s-a orientat spre ce-l atrage 
mai mult. Băieții s-au ocupat de toate detaliile tehnice, de țevi, 
cadru, podele, îmbinări și consolidare, vâsle iar fetele au fost 
cu partea estetică și de imagine, spre exemplu mascota Bibi. 
Tot ele au venit cu ideea decorării bărcii cu stuf (n.a. cules din 
fostul bazin de decantare, acum o oază de biodiversitate, de la 
centrul Aquapic), s-au ocupat de branding, de design, de 
organizarea standului.”, completează Cristina Bădulescu.
Un moment cheie a fost testarea prototipului pe apă, la centrul 
Aquapic, un loc în care echipa, de acum deja foarte 
numeroasă, s-a întâlnit zilnic pentru a meșteri, inova, optimiza. 
A fost important că nu ne-am oprit, nimeni nu s-a descurajat. În 
fiecare zi, o altă provocare. 
Pe malul Begăi, o „pată” de tricouri albastre și-a făcut apariția 
când a venit rândul lui Bibi Riders, singura barcă din competiție 

cu doar doi vâslași. Dacian Bârza și Lucian Gheorghevici, din 
echipa Detecții pierderi, sportivi pasionați în timpul liber, au 

fost încurajați cu mult suflet de colegii din proiectul „cu barca” 
sau veniți pur și simplu să vadă cursa și pentru susținere.
Încheiem aici o poveste care se arată a fi de fapt începutul unei 
frumoase aventuri de cursă lungă.

Loredana Leordean

Stația de tratare a apei Bega din Timișoara beneficiază de lucrări importante de modernizare, în 
cadrul „Proiectului regional de dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată în județul Timiș, 
etapa a II-a”, finanțat prin PDD (Programul Dezvoltare Durabilă).
Una dintre cele mai semnificative îmbunătățiri aduse stației este introducerea unui sistem 
avansat de tratare a apei cu ajutorul ozonului. Ozonul este un gaz puternic oxidant, folosit 
pentru eliminarea bacteriilor, virusurilor și a altor impurități din apă, fără a afecta gustul sau 
mirosul acesteia.
Procesul de tratare funcționează în mai multe etape. După decantare, apa ajunge la o stație de 
pompare aferentă bazinelor de oxidare. De acolo, este trimisă în bazine speciale, unde se face 
ozonarea. Ulterior, apa trece printr-un sistem de filtrare pentru o curățare completă.
Stația de pompare are o capacitate de până la 5.400 metri cubi pe oră și funcționează cu trei 

pompe (două în funcțiune și una de rezervă). Instalația de ozonare include două generatoare de 
ozon, cu o capacitate totală de 16.200 grame pe oră, și folosește oxigen lichid pentru 
producerea ozonului. Întregul sistem este automatizat și controlat în timp real pentru eficiență și 
siguranță.
Prin această investiție, Aquatim își propune să asigure o apă potabilă de calitate superioară 
pentru locuitorii din Timișoara și zonele învecinate, contribuind la creșterea standardelor de 
sănătate publică și protecția mediului.

Progres major și la Contractul CL22 – Rețele de apă și canalizare în 5 localități din județul 
Timiș!
Lucrările avansează cu pași siguri în cadrul unuia dintre cele mai importante contracte de 
investiții din zonă, în valoare de peste 25 milioane lei, care acoperă localitățile Deta, Opatița, 
Banloc, Livezile și Gătaia. Contractul de lucrări face parte din „Proiectului regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată în județul Timiș, etapa a II-a”, finanțat prin PDD 
(Programul Dezvoltare Durabilă).

Progresul general al lucrărilor: 63,21%
În Gătaia/Sculea și Opatița s-au finalizat deja:
 • Peste 10 km de rețele de distribuție apă
 • Peste 15 km conducte de transport (Deta–Banloc, Banloc–Livezile)
 • 373 de branșamente 
La capitolul canalizare:
 • Rețele extinse pe 39 de străzi
 • 14,5 km de rețele noi
 • 2,5 km conducte de refulare
 • 846 de cămine de racord
Săptămâna trecută au început lucrările și în Deta, pentru extinderea rețelei de canalizare.
Nu e un proiect ușor – colegii noștri se confruntă zilnic cu provocări în teren: rețele subterane 
nemarcate, spațiu redus pentru lucrări... Dar, cu multă dedicare și soluții găsite la fața locului, 
mergem înainte! Atunci când a fost posibil, am ales subtraversări pentru a nu afecta traficul și 
confortul locuitorilor.
Finalizarea este programată pentru iunie 2026, iar până atunci urmează:
 • Construirea a 2 gospodării de apă (Banloc și Livezile)
 • 2 cămine de monitorizare și 2 stații de pompare a apei potabile (Opatița și Gătaia)
 • 7 stații de pompare a apelor uzate
 • Aproximativ 4 km suplimentari de conducte

Crina Chirilă

Pași importanți în PDDPași importanți în PDDPași importanți în PDD

Raportul anual de activitate și raportul de sustenabilitate Aquatim SA aferente anului 2024 sunt disponibile pe 
site-ul companiei. Pentru detalii: https://www.aquatim.ro/.../rapoarte-anuale-aquatim.../

Dr. Ing. ILIE VLAICU, director general Aquatim:
„Raportul de activitate Aquatim este un document important pentru comunitate, fiindcă aici se văd rezultatele, 
în cifre, grafice și detalii, ale activității dintr-un an a celor aproape o mie de oameni cât numără compania. Este 
esențial ca partenerii și clienții noștri să poată afla cât de complex și de susținut  trebuie muncit pentru ca 
gestul de a deschide un robinet și de a avea apă bună de băut la el să fie cotidian și firesc, încât să poată trece 
neobservat. Pentru asta, la Aquatim  se lucrează 24 de ore din 24, 365 de zile, cu profesionalism și implicare.”

Raport
anual

Make it! Race it! Recycle it!Make it! Race it! Recycle it!Make it! Race it! Recycle it!
competiția care a coagulat spiritul de echipă Aquatim

La finele lunii mai, în incinta Muzeului Apei Timișoara, a 
avut loc cea de-a VI-a ediție a activității educative „Apă 
cu Model”. 
Obiectivul principal al activității este acela de a le oferi 
tinerilor modele de viață autentice pornind de la 
personalitatea marcantă a inginerului Stan Vidrighin, 
corifeul alimentării cu apă și al canalizării în orașul 
Timișoara. 
La activitate sunt invitate să participe personalități din 
comunitatea timișoreană cu scopul de a le transmite 
tinerilor, prin exemplul personal, principii sănătoase de 
viață și să le ofere acestora repere concrete în 
orientarea profesională și dezvoltarea personală.
Partenerul companiei Aquatim în realizarea acestei 
activități este Liceul de Artă „Ion Vidu” din Timișoara.
Invitatul special al celei de a VI-a ediții a activității a fost 
doamna lector universitar Simona Amânar Tabără, 
gimnastă renumită, multiplă campioană olimpică, 
europeană și mondială. 
Au răspuns pozitiv invitației elevi ai claselor a XI-a de la 
Colegiul Tehnic „Henri Coandă”,  Liceul Teologic 
Ortodox  „Antim Ivireanul” și Liceul Tehnologic „Azur”. 
Momentul artistic al activității a fost susținut de eleva 

Ana Frenț din clasa a V-a, coordonată de doamna 
profesoară Rebeca Bere, care a interpretat la harpă 
Partea I din Concertul în si bemol de Georg Friedrich 
Haendel.
Activitatea s-a desfășurat într-o atmosferă caldă, 
destinsă, în care o campioană le-a explicat tinerilor că 
înainte de a fi campion , trebuie să fii om. Elevii au avut 
ocazia să afle că strălucirea unei medalii este dată de 
muncă, disciplină, devotament, perseverență, sacrificii 
și durere fizică. 
Simona Amânar i-a încurajat pe tineri să își aleagă 
profesii care să le placă, să își asume deciziile, să aibă 
puterea de a se ridica după fiecare eșec, pentru a-l 
transforma într-o reușită. Succesul este și el greu de 
gestionat, este nevoie de modestie și omenie pentru a 
nu pierde calea cea dreaptă. 
Ca mamă a trei copii foarte reușiți, unul student, ceilalți 
elevi, Simona a reușit să se apropie de elevi și din 
această perspectivă și să găsească o cale de a 
comunica cu ei.
„Perseverați în pregătirea voastră, efortul vostru va fi 
până la urmă răsplătit.”

Alina Maier

Din, în și pentru comunitateDin, în și pentru comunitateDin, în și pentru comunitate

La Aquatim, știm că siguranța alimentară începe cu o apă sigură!
Fiecare picătură care ajunge în casele dumneavoastră este rezultatul unui 
proces riguros de tratare, monitorizare și control.
Analizăm constant calitatea apei
Investim în infrastructură modernă
Respectăm cele mai stricte standarde de siguranță
Apa potabilă de calitate este esențială nu doar pentru hidratare, ci și 
pentru gătit, igienă și sănătatea întregii familii.
Pentru un trai sănătos, siguranța alimentelor și a apei merg mână în mână.
#ZiuaSiguranțeiAlimentare #Aquatim #ApaSigura 
#SanatatePrinCalitate #FoodSafetyDay #ApaEViata

7 iunie - Ziua Mondială 
a Siguranței Alimentare
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În Timișoara, Aquatim implementează un proiect important pentru identificarea mai 
rapidă a avariilor și a consumurilor peste mediile uzuale. Soluția propusă de compania 
de apă, „sectorizarea”, constă în împărțirea rețelei în nouă sectoare bine delimitate, în 
care sunt urmărite debitele și presiunile. 
Pe lângă reducerea timpului de intervenție în cazul avariilor și, implicit, a pierderilor de 
apă și a deranjului pentru consumatori, proiectul de sectorizare oferă și posibilitatea de 
digitalizare a rețelei de apă.  
Datele colectate astfel vor fi folosite pentru modelări mult mai realiste ale rețelei. În 
sectorul de apă, modelările au rolul de a prezice cu exactitate producerea unei avarii pe 
un anumit tronson de conductă. De asemenea, oferă informații importante pentru 
dimensionarea rețelei de alimentare în cazul viitoarelor lucrări de extindere.
Această investiție va fi susținută de Aquatim din surse proprii și are o valoare de circa 13 
milioane lei.
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De nouă ani, în fiecare vară un eveniment sportiv necon-
vențional umple de veselie și de culoare malurile Begăi, în 
centrul Timișoarei. Este vorba despre Make it! Race it! Recycle 
it!, cursa ambarcațiunilor construite din materiale recuperate și 
reciclabile, organizată de Eco Stuff Romania, ce se adresează 
companiilor, organizațiilor, școlilor și tuturor celor care vor să 
își pună la bătaie creativitatea și aptitudinile pentru un mediu 
mai curat. 
Așa cum spun organizatorii, dezvoltarea sustenabilă a comu-
nității începe cu locuitorii ei. Toți ne putem asuma la un mo-
ment dat un rol activ, oricât de mic și să dăm startul schimbării. 
Aquatim s-a alăturat anul acesta, pentru prima dată, eve-
nimentului MRR, participând la concurs cu ambarcațiunea 
proprie, o plută solidă, construită pe un cadru din (resturi de) 
conducte de canalizare, manevrată de doi vâslași și cu 
mândrie vegheată la prora de broscuța Bibi, mascota 
echipajului, tot o producție reciclată, închegată din deșeuri 
care, teoretic (!), nu ar avea ce căuta în canalizare. 

Dificultăți au fost destule la această primă încercare, în care 
echipajul Bibi Riders, căci acesta a fost numele de scenă al 
ambarcațiunii Aquatim, dar și toată echipa mai puțin vizibilă din 
spatele proiectului, s-au descurcat onorabil, chiar dacă nu au 
ajuns pe podium. Marele câștig pentru Aquatim a fost, și toți 
cei cu care am vorbit au spus-o fără nicio ezitare, atmosfera, 
vibe-ul, spiritul de echipă, prezente nu numai la eveniment, ci 
pe tot parcursul proiectului, de la prima schiță pe hârtie până la 
linia de finiș.
Cristina Bădulescu, economist în cadrul serviciului Dezvoltare 
și participantă la ediții anterioare ale curselor MRR, a fost 
catalizatorul care a generat o adevărată reacție în lanț în rândul 
colegilor. Totul a pornit de la departamentul Mentenanță, 
povestește Cristina, unde personalul s-a oferit să se ocupe de 
confecționare. Cristina Borca, șef compartiment Comunicare, 
Adrian Popuțe, șef sector Mentenanță corectivă și Valentin 
Vlaicu, director tehnic au format rapid „nucleul dur”, 
responsabil de proiectare și implementare. Curând, echipa s-a 
lărgit exponențial, atrăgând colegi din domenii variate, dornici 
să se implice în detalii, să contribuie cu idei etc. 
„Ne-am lipit cu ușurință și cumva firesc, aș spune… Aici a fost 
frumusețea proiectului, ceea ce a și atras așa o implicare… să 

vezi cum oameni de profesii diferite, din departamente diferite 
ale companiei lucrează împreună, au un scop comun, o 
motivație comună, își pun la dispoziție îndemânarea și 
realizează împreună ceva. Fiecare s-a orientat spre ce-l atrage 
mai mult. Băieții s-au ocupat de toate detaliile tehnice, de țevi, 
cadru, podele, îmbinări și consolidare, vâsle iar fetele au fost 
cu partea estetică și de imagine, spre exemplu mascota Bibi. 
Tot ele au venit cu ideea decorării bărcii cu stuf (n.a. cules din 
fostul bazin de decantare, acum o oază de biodiversitate, de la 
centrul Aquapic), s-au ocupat de branding, de design, de 
organizarea standului.”, completează Cristina Bădulescu.
Un moment cheie a fost testarea prototipului pe apă, la centrul 
Aquapic, un loc în care echipa, de acum deja foarte 
numeroasă, s-a întâlnit zilnic pentru a meșteri, inova, optimiza. 
A fost important că nu ne-am oprit, nimeni nu s-a descurajat. În 
fiecare zi, o altă provocare. 
Pe malul Begăi, o „pată” de tricouri albastre și-a făcut apariția 
când a venit rândul lui Bibi Riders, singura barcă din competiție 

cu doar doi vâslași. Dacian Bârza și Lucian Gheorghevici, din 
echipa Detecții pierderi, sportivi pasionați în timpul liber, au 

fost încurajați cu mult suflet de colegii din proiectul „cu barca” 
sau veniți pur și simplu să vadă cursa și pentru susținere.
Încheiem aici o poveste care se arată a fi de fapt începutul unei 
frumoase aventuri de cursă lungă.

Loredana Leordean

Stația de tratare a apei Bega din Timișoara beneficiază de lucrări importante de modernizare, în 
cadrul „Proiectului regional de dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată în județul Timiș, 
etapa a II-a”, finanțat prin PDD (Programul Dezvoltare Durabilă).
Una dintre cele mai semnificative îmbunătățiri aduse stației este introducerea unui sistem 
avansat de tratare a apei cu ajutorul ozonului. Ozonul este un gaz puternic oxidant, folosit 
pentru eliminarea bacteriilor, virusurilor și a altor impurități din apă, fără a afecta gustul sau 
mirosul acesteia.
Procesul de tratare funcționează în mai multe etape. După decantare, apa ajunge la o stație de 
pompare aferentă bazinelor de oxidare. De acolo, este trimisă în bazine speciale, unde se face 
ozonarea. Ulterior, apa trece printr-un sistem de filtrare pentru o curățare completă.
Stația de pompare are o capacitate de până la 5.400 metri cubi pe oră și funcționează cu trei 

pompe (două în funcțiune și una de rezervă). Instalația de ozonare include două generatoare de 
ozon, cu o capacitate totală de 16.200 grame pe oră, și folosește oxigen lichid pentru 
producerea ozonului. Întregul sistem este automatizat și controlat în timp real pentru eficiență și 
siguranță.
Prin această investiție, Aquatim își propune să asigure o apă potabilă de calitate superioară 
pentru locuitorii din Timișoara și zonele învecinate, contribuind la creșterea standardelor de 
sănătate publică și protecția mediului.

Progres major și la Contractul CL22 – Rețele de apă și canalizare în 5 localități din județul 
Timiș!
Lucrările avansează cu pași siguri în cadrul unuia dintre cele mai importante contracte de 
investiții din zonă, în valoare de peste 25 milioane lei, care acoperă localitățile Deta, Opatița, 
Banloc, Livezile și Gătaia. Contractul de lucrări face parte din „Proiectului regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată în județul Timiș, etapa a II-a”, finanțat prin PDD 
(Programul Dezvoltare Durabilă).

Progresul general al lucrărilor: 63,21%
În Gătaia/Sculea și Opatița s-au finalizat deja:
 • Peste 10 km de rețele de distribuție apă
 • Peste 15 km conducte de transport (Deta–Banloc, Banloc–Livezile)
 • 373 de branșamente 
La capitolul canalizare:
 • Rețele extinse pe 39 de străzi
 • 14,5 km de rețele noi
 • 2,5 km conducte de refulare
 • 846 de cămine de racord
Săptămâna trecută au început lucrările și în Deta, pentru extinderea rețelei de canalizare.
Nu e un proiect ușor – colegii noștri se confruntă zilnic cu provocări în teren: rețele subterane 
nemarcate, spațiu redus pentru lucrări... Dar, cu multă dedicare și soluții găsite la fața locului, 
mergem înainte! Atunci când a fost posibil, am ales subtraversări pentru a nu afecta traficul și 
confortul locuitorilor.
Finalizarea este programată pentru iunie 2026, iar până atunci urmează:
 • Construirea a 2 gospodării de apă (Banloc și Livezile)
 • 2 cămine de monitorizare și 2 stații de pompare a apei potabile (Opatița și Gătaia)
 • 7 stații de pompare a apelor uzate
 • Aproximativ 4 km suplimentari de conducte

Crina Chirilă

Pași importanți în PDDPași importanți în PDDPași importanți în PDD

Raportul anual de activitate și raportul de sustenabilitate Aquatim SA aferente anului 2024 sunt disponibile pe 
site-ul companiei. Pentru detalii: https://www.aquatim.ro/.../rapoarte-anuale-aquatim.../

Dr. Ing. ILIE VLAICU, director general Aquatim:
„Raportul de activitate Aquatim este un document important pentru comunitate, fiindcă aici se văd rezultatele, 
în cifre, grafice și detalii, ale activității dintr-un an a celor aproape o mie de oameni cât numără compania. Este 
esențial ca partenerii și clienții noștri să poată afla cât de complex și de susținut  trebuie muncit pentru ca 
gestul de a deschide un robinet și de a avea apă bună de băut la el să fie cotidian și firesc, încât să poată trece 
neobservat. Pentru asta, la Aquatim  se lucrează 24 de ore din 24, 365 de zile, cu profesionalism și implicare.”

Raport
anual

Make it! Race it! Recycle it!Make it! Race it! Recycle it!Make it! Race it! Recycle it!
competiția care a coagulat spiritul de echipă Aquatim

La finele lunii mai, în incinta Muzeului Apei Timișoara, a 
avut loc cea de-a VI-a ediție a activității educative „Apă 
cu Model”. 
Obiectivul principal al activității este acela de a le oferi 
tinerilor modele de viață autentice pornind de la 
personalitatea marcantă a inginerului Stan Vidrighin, 
corifeul alimentării cu apă și al canalizării în orașul 
Timișoara. 
La activitate sunt invitate să participe personalități din 
comunitatea timișoreană cu scopul de a le transmite 
tinerilor, prin exemplul personal, principii sănătoase de 
viață și să le ofere acestora repere concrete în 
orientarea profesională și dezvoltarea personală.
Partenerul companiei Aquatim în realizarea acestei 
activități este Liceul de Artă „Ion Vidu” din Timișoara.
Invitatul special al celei de a VI-a ediții a activității a fost 
doamna lector universitar Simona Amânar Tabără, 
gimnastă renumită, multiplă campioană olimpică, 
europeană și mondială. 
Au răspuns pozitiv invitației elevi ai claselor a XI-a de la 
Colegiul Tehnic „Henri Coandă”,  Liceul Teologic 
Ortodox  „Antim Ivireanul” și Liceul Tehnologic „Azur”. 
Momentul artistic al activității a fost susținut de eleva 

Ana Frenț din clasa a V-a, coordonată de doamna 
profesoară Rebeca Bere, care a interpretat la harpă 
Partea I din Concertul în si bemol de Georg Friedrich 
Haendel.
Activitatea s-a desfășurat într-o atmosferă caldă, 
destinsă, în care o campioană le-a explicat tinerilor că 
înainte de a fi campion , trebuie să fii om. Elevii au avut 
ocazia să afle că strălucirea unei medalii este dată de 
muncă, disciplină, devotament, perseverență, sacrificii 
și durere fizică. 
Simona Amânar i-a încurajat pe tineri să își aleagă 
profesii care să le placă, să își asume deciziile, să aibă 
puterea de a se ridica după fiecare eșec, pentru a-l 
transforma într-o reușită. Succesul este și el greu de 
gestionat, este nevoie de modestie și omenie pentru a 
nu pierde calea cea dreaptă. 
Ca mamă a trei copii foarte reușiți, unul student, ceilalți 
elevi, Simona a reușit să se apropie de elevi și din 
această perspectivă și să găsească o cale de a 
comunica cu ei.
„Perseverați în pregătirea voastră, efortul vostru va fi 
până la urmă răsplătit.”

Alina Maier

Din, în și pentru comunitateDin, în și pentru comunitateDin, în și pentru comunitate

La Aquatim, știm că siguranța alimentară începe cu o apă sigură!
Fiecare picătură care ajunge în casele dumneavoastră este rezultatul unui 
proces riguros de tratare, monitorizare și control.
Analizăm constant calitatea apei
Investim în infrastructură modernă
Respectăm cele mai stricte standarde de siguranță
Apa potabilă de calitate este esențială nu doar pentru hidratare, ci și 
pentru gătit, igienă și sănătatea întregii familii.
Pentru un trai sănătos, siguranța alimentelor și a apei merg mână în mână.
#ZiuaSiguranțeiAlimentare #Aquatim #ApaSigura 
#SanatatePrinCalitate #FoodSafetyDay #ApaEViata

7 iunie - Ziua Mondială 
a Siguranței Alimentare



Familia AQUATIM

Emilia Bordoș, 49 de ani, biolog la Stația de Epurare Stan 
Vidrighin Timișoara, încrezătoare în tot ceea ce-ți rezervă 
viața, bun sau mai puțin, căci totul din....totul ăsta e o lecție. Ea 
a învățat să "citească" experiențele obiectiv și să "învețe" din 
ele, asumat. Exact ca în biologie.
Emilia ar fi vrut să fie farmacist, dar a ales facultatea de 
biologie, pentru că era mai aproape de casă. Munca de biolog, 
pe care o face cu drag, a adus-o aproape și de apa potabilă și 
de cea uzată, acum lucrând la Stația de epurare.  
Microbiologia o fascinează, pentru că, spune ea „nu știi 
întotdeauna ce specii de microorganisme întâlnești în apa 
uzată, dar aici e frumusețea și provocarea, te obligă să te 
perfecționezi.  Cum zicea un om de stiința, germenii sunt 
nimic, mediul e totul.”

„Bună dimineața, Emilia sunt, cu ce vă ajut?”, așa începe și tot 
așa se încheie ziua de lucru a ardelencei noastre dârze în ceea 
ce numim Call Center, în fapt un roller coaster amețitor al 
telefoanelor LA SECUNDĂ dinspre clientul nostru/stăpânul 
nostru. Căști pe cap, atenție distributivă, rapiditate de 
olimpiadă, empatie nativă (dacă nu, atunci musai exersată, dar 
nu în cazul ei!), nervi de oțel. Pe zi, un operator Call Center 
Aquatim preia și 100 de apeluri. O sută, da! Ea a marcat 
recordul personal recent, cu 95... 
În aceste condiții de cursă contra cronometru cu telefonul, 
roșu în permanență de solicitări în așteptare, am purtat o 
discuție mai calmă decât... calmul proverbial al Băii de Arieș, 
loc din care provine Emilia, loc pe care, CERT, îl poartă înscris 
în ADN chiar și atunci când nu realizează acest lucru. Altfel, n-
ai cum atinge astfel de performanțe psihice, credeți-mă. Să 
oferi atâta seriozitate, profesionalism, stăpânire de sine, și 
când de „dincolo” vin vorbe bune, și când casca ți se umple 
de... întuneric, e o victorie incredibilă. Și, da, să fii OM e chiar 
lucru mare! 
„Eu funcționez extraordinar pe stres, dar m-au șocat mulți 
interlocutori. Mi-am reglat rapid creierul și sufletul să nu se 
consume la înjurături, nu aici e buba (deși nici asta nu înțeleg), 
cel mai greu mi-este să pricep amenințările: vorbesc cu X, îl 
sun pe Y, odată ce explic pertinent și atent absolut tot ce ține 
de problema respectivă, ironic problema e la ei în „curte” și, 

totuși, nu renunță la agresivitate verbală extremă. În fine, îți 
povestesc, nu mă victimizez și... nu renunț la a-mi păstra firea 
sus și tonusul pozitiv, orice-ar fi!”.
Emilia a fost mișcată efectiv de atmosfera din Aquatim, centrul 
de comandă Baader, pentru că a fost primită cu simpatie 
sinceră și bunătate. E o altă lume, vorba ei. După ce aproape 
două decenii a muncit într-un mediu diferit, în care, la fel, a dat 
tot din ea (dar n-a și primit înapoi), la noi se regăsește, în 
sfârșit, într-un acasă autentic. Deopotrivă, fetele și băieții din 
Call Center, îi sunt aproape sufletește, ceea ce o bucură și 
înseninează chiar și-n orizonturi gri, metaforice sau nu. Viața 
cam astfel i s-a și scris fix când nu trebuia să se întâmple, adică 
la 8 ani, atunci când și-a pierdut mama într-o explozie teribilă a 
fabricii de pâine din Piața Traian, într-un fatidic 13 ianuarie 
1981. Cu toată această tragedie în subconștient și conștient, 
cu toată zbaterea și drama personală, Emilia a mers înainte 
fără interogația „De ce?”, ci cu afirmația „Așa trebuia să fie”, a 
strâns din dinți, a făcut o școală bună și-o facultate pe măsură 
(ISE), și-a întemeiat o familie minunată, a crescut un Răzvan 
deștept, a continuat să... creadă. În ea, în oameni puternici, în 
provocări, în asumări, în... Crăciun. Îl așteaptă cu toții acasă cu 
cea mai mare nerăbdare, va fi, ca în fiecare an, Sărbătoarea 
casei. Aici? Exact la fel. Va da puțin căștile jos, va zâmbi lângă 
brad, cu inima plină de folos și frumos. 
„Bună dimineața, Emilia sunt, vă mai ajut cu ceva?”
E suficient, ești extraordinară, mulțumesc! 
Dragi clienți ai Aquatim, insist și vă rog... nu omiteți din calcul 
vreodată - chiar și atunci când problema sesizată e mare și 
doare - că la capătul unui apel acid stau oameni care nu merită 
urâtul, odată ce sunt atât de frumoși!

Emil, verificator metrolog, ardelean de Zalău, aquatimist de 
1984, ambițios de fel, calm de structură. A intrat în Familie prin 
atelierele mecanice de pe Cerna, a făcut lăcătușerie până prin 
2003 și, din 2004, e un implicat fascinat de tot ceea ce 
presupune această veritabilă provocare numită verificare 
metrologică. Explică frumos și dedicat tot procedeul – care 
solicită o răbdare de chinez – fazele reglajului fin și nu numai (o 
fază poate dura și până la două ore), particularitățile standului 
MOM de producție maghiară (adus în Aquatim încă din 1996, 
ceea ce a fost o performanță la vremea respectivă), diferențele 
scalării volumetrice versus gravimetrice, modernizările majore 
prin care a trecut compartimentul în care lucrează și verificarea 
prezentă fără dubii, fără virgulă, pentru ca stăpânul nostru, 
clientul, să fie pe deplin edificat atunci când primește 
explicații/răspunsuri/dovezi pe acest subiect.  
E pasionat de ceea ce face, e mulțumit de atmosferă și colegi, 
e mândru de firma în care lucrează, așa s-a simțit de când a 
pășit aici, vine cu drag, stă cu drag, povestește tot așa. E omul 
care-și lasă problemele personale la poarta instituției, 
dimineață de dimineață, dar și pe cele profesionale, la poarta 
casei, după amiază de după amiază. Funcționează după 
principii sănătoase de viață, ele includ, musai și obligatoriu, și 
tușele serioase de mecanică și fizică cuantică. E omul calmului 
zălăuan, n-are frici sau frustrări, iubește sportul și muzica, 
animalele în mediul lor – crescând la țară, le vede exclusiv 
libere! – are rădăcini puternice și nostalgii legate de locul natal. 
Vorba lui, până și mașina merge mai bine acasă, darmite 

mâncarea făcută de mâna mamei (83 de ani). 
Preferata lui Emil, dintotdeauna? Tocănița pe afumătură în sos 
alb. O nebunie pe câmpie, vă invit, așadar, să.. salivăm! Plină 
de izuri speciale este și așezarea părintească, în fapt un colț de 
rai după care suspină cu emoție, căci pădurea care-o 
înconjoară dă imaginea totală a unei copilării nedepășite 
vreodată, atuul tuturor oamenilor cu valori solide. 
Emil renaște, zi de zi, aici și acolo, e asumat și liniștit, în ciuda 
vâltorii exterioare apăsătoare, nu se împiedică de tristeți sau 
frustrări, merge înainte încrezător întotdeauna în el și în cei 
apropiați. E un interlocutor extraordinar și un coleg de toată 
isprava.

Emi-Emanuel, dar nu-l știe nimeni așa, căci el este... Soare! 
Astfel îl apela și alinta bunica – „Soare, hai să mănânci!”, 
„Soare, intră odată-n casă!” – astfel i-a rămas de atunci 
porecla, cu siguranță una dintre cele mai frumoase pe care le-
am întâlnit de când fac interviuri cu oamenii aceștia minunați. A 
fost suficient s-o pomenească pe „lumina ochilor lui” și invers 
ca să se emoționeze puternic. Amintirile din copilărie îi sunt 
întipărite pe tot chipul și sădite adânc în sufletul-i cald. 
E din Bucovăț, a terminat zece clase, a muncit de când se știe. 
De toate, cu o pasiune ce merită detaliată. Cu noi este de zece 
ani, îngrijește spațiile verzi și întinse ale companiei, stă sub 
mâna neobositului Sorin, își iubește activitatea, colegii, șefii, 
Familia și asta se vede de la o poștă. Înainte vreme, a fost 
bucătar în Armată (ca angajat, timp de opt ani, până la 
desființarea unității militare), a gătit cu o plăcere de reality 
show culinar total... de toate, gustoase și laborioase, apoi a 
plecat direct în miezul horeca, tot ca bucătar, s-a specializat în 
cele mai bune ciorbe din regiune, dar nici cu farfuriile de felul 
doi nu ne-ar fi rușine, la cât e Soare de tare! 
Personal, alege întotdeauna ciorba de fasole și niciodată pe 
cea de burtă, deși o prepară și pe aceasta dumnezeiește. A 
lucrat câțiva ani și în Italia, apoi a decis că-l trag prea tare 
rădăcinile și a venit, cu sufletul albastru, în Spațiile Verzi din 
Aquatim. S-a așezat, regăsit, împlinit.
E un priceput la toate, munca fizică nu l-a speriat vreodată, se 
poartă cu drujba exact la fel cum ar mânui un sote de dovlecei 
(sic!), are dorință și plăcere, rezonează cu colegii care-i sunt, 
realmente, a doua casă, e-n armonie cu el și cu mediul din 
imediata apropiere: „Ne înțelegem, ne povestim, ne sfătuim, 
chiar suntem o familie!”.
Soare are o fată și-un băiat, un frate celebru pe care-l iubim cu 
toții, părinți încă sănătoși și viguroși, o casă comună cu toți 
aceștia, în fapt o curte și trei case pentru fiecare în parte, suflet 
cât pentru tot Bucovățul. Pe care-l pune în absolut orice, aici, 
acolo, oriunde. Iubește duminicile cu ale sale mirosuri speciale 
de armonie și pace familială (alături de cei patru câini, două 
pisici, iepuri plus găini, musai cu muzică lângă, l-ar alege pe 
Guță dintr-o mie �), dar și zilele de foc din Aquatim, la braț cu 
întreaga echipă a celor zece fantastici într-ale verdelui absolut. 
Crede în Dumnezeu, îi mulțumește seară de seară, alege 
Sănătatea drept condiție necesară pentru a putea merge mai 
departe, urăște minciuna și lauda gratuită. În octombrie face 
jumătate de secol de viață împlinită și fericită.

Crenguța Radosav

Emilia și Emil 
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